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Jeg vil gerne tilslutte mig protesterne mod at nedlægge Syddjurs Kommunes "ældrecafeer".  Der er ikke 
meget tilbage at skære af i de forebyggende indsatser, som i flere år har været udsat for massive 
besparelser. Nu har man så rettet blikket mod ældrecafeerne. Det er en virkelig dårlig idé, som ikke engang 
batter ret meget økonomisk, men som vil have en meget stor og negativ konsekvens for de mange, der 
bruger cafeerne. Det er dokumenteret, at ensomhed fører til dårligere sundhedstilstand, der igen fører til 
et større træk på de praktiserende læger og hjemmeplejen, så på sigt kan det blive dyrt. Som ramme om 
aktiviteter, sociale møder og spisegrupper, som frivillige ildsjæle står for, er cafeerne en vigtig del af den 
indsats mod ensomhed blandt ældre, som Syddjurs kommune tidligere har været kendt vidt og bredt for.  
På papiret ser det ud som om man fortsat vil prioritere at bekæmpe ensomhed. Men det er ikke gratis at 
involvere civilsamfundet.  Konceptet kan sikkert gentænkes, og man kan afsøge om cafeerne kan drives af 
andre end Køkken Syddjurs - men har man først lukket dem, bliver det meget svært at få dem i gang igen. 
Så i stedet for at lukke cafeerne, vil jeg foreslå at man bruger lidt tid og kræfter på at undersøge, hvordan 
de kan drives på andre måder, som koster mindre for kommunen. Jeg håber virkelig I vil komme til 
besindelse og tage denne mindre besparelse af bordet.  
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